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ACTA PLE NUM. 16/92 
 
 
SESSIO ORDINARIA CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT PLE, EN PRIMERA 
CONVOCATORIA, EL DIA 23 DE DESEMBRE DE 1992.  
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-tres de desembre de mil nou-cents noranta-dos, es reuneixen a la Sala 
de Sessions d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria en regla, els membres 
integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es relacionen, en sessió 
ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del senyor Alcalde, i 
assistits per mi, el Secretari Accidental. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Balmón Arévalo 
Sr.  Joaquín Guallar Cánovas  
Sr.  Vicenç Badenes i Teixidó 
 
 
Regidors 
 
Sr.  Ramón Blanco i Lorenzo  
Sr.  Antonio Bouso Varela  
Sra. Adelina Cobos Caballero  
Sr.  Jordi Cuesta i Grande  
Sr.  Juan Antonio García Díaz  
Sra. Cristina Gasull i Martínez  
Sr.  Ricardo Gil Nuñez 
Sr.  Ciriaco Hidalgo Salgado 
Sra. Judith Ibáñez Vives 
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Sr.  Lorenzo Luna Rodríguez 
Sr.  Perfecto Madrid Olmos 
Sr.  Miquel Martí i Solé 
Sr.  José Luis Morlanes Galindo  
Sr.  Carles Navales i Turmos  
Sr.  Josep Nogué i Felip 
Sr.  Frederic Prieto i Caballé  
Sr.  Antoni Recort i García  
Sr.  Amador Rosas Outes 
 
 
Secretari Accidental 
 
Sr.  Manuel Monfort Pastor 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
Excusen la seva absència  
 
Sra. Yolanda Piedra i Mañes 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'Ordre del Dia i que són els següents: 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per avançar que es retiren de l'ordre del dia els punts 2 i 9. 
 
 Pel que fa al punt 2, referent al nomenament del senyor Ignasi Riera 
i Gassiot com a regidor d'aquest Ajuntament i presa de possessió del seu 
càrrec, s'ha rebut una carta del senyor Riera, en la qual manifesta la 
imposibilitat de poder assistir a aquest Ple, ja que amb anterioritat s'havia 
compromès per a la presentació de la seva darrera novel.la. 
 
 Referent al punt 9 de l'ordre del dia, es retira, davant la proposta de 
retocar algun punt de l'Ordenança Municipal de Neteja. 
 
 
 PROPOSTA DE SECRETARIA 
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 1.-  Lectura i aprovació de les actes núm. 14/92 i 15/92, 
corresponents a les sessions ordinària i extraordinària dels dies 25 de 
novembre i 9 de desembre d'enguany, respectivament. 
 
 
 Per Secretaria es dóna lectura a les actes números 14/92 i 15/92, 
corresponents a les sessions ordinària i extraordinària dels dies 25 de 
novembre i 9 de desembre d'enguany, respectivament. 
 
 En primer lloc pren la paraula el Regidor del Grup Municipal del 
PSC, senyor Ciriaco Hidalgo Salgado, per a manifestar que en la pàgina 35 
corresponent a l'acta número 14/92, en el punt 19, tercer paràgraf s'ha de 
canviar la paraula intenció per voluntat. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per a manifestar que l'acta número 15/92, en la 
pàgina 11, primer paràgraf s'ha de modificar quedant de la següent manera: 
 
.... Per altra banda pel que fa als comerciants i industrials la compensació per 
la baixa de categories de carrers a l'IAE no compensa l'increment registrat per 
l'aplicació percentual de la taxa d'escombraries segons el valor cadastral i per 
tant pagaran les escombraries dins de l'increment de l'IBI i com a 
escombraries industrials. A més, a les persones que paguen un lloguer, en 
l'incorporar-se les escombraries al rebut de l'IBI incrementa el valor del pis per 
a una possible compra. Respecte a l'impost ..... 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, per a manifestar que l'acta número 15/92, en 
la pàgina 11 tercer paràgraf s'ha d'ampliar la seva intervenció des de: 
 
..... defectes que pateixen les bases cadastrals vigents, i aixó fa que hauria 
estat aconsellable una aplicació més prudent d'aquest criteri. Respecte a 
l'Impost sobre Activitats Econòmiques, estima que més que reduir els 
coeficients d'alguns carrers, s'hauria d'haver procedit a la congelació global de 
l'impost i centrar-se en l'aplicació més eficaç del mateix, ampliant la seva 
aplicació a través d'una eficaç gestió d'inspecció. En conseqüència la seva 
divergència està més en el ritme poc prudent de les modificacions que en el 
fons de les mateixes. 
 
 Després d'això se sotmeten a votació les actes núm. 14/92 i 15/92, 
les quals són aprovades per unanimitat, amb les esmenes anteriorment 
exposades. 
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MOCIO DE L'ALCALDIA-PRESIDENCIA 
 
 2.- Nomenament del senyor Ignasi Riera i Gassiot com a 
Regidor d'aquest Ajuntament i presa de possesió del seu càrrec. 
 
 A proposta de l'Alcalde-President es retira aquest punt de l'ordre del 
dia. 
 
 
 
 PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 3.-  Donar compte i, si és el cas, ratificar els acords de la 
Comissió de Govern que a continuació es relacionen. 
 
 
 Pel Secretari Accidental de la Corporació, i a efectes de la seva 
ratificació o el seu coneixement, es dóna lectura dels acords adoptats per la 
Comissió de Govern, com a conseqüència de la seva urgència, en les sessions 
que s'especifiquen, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 Sessió celebrada el dia 17 de novembre de 1992 
 
 PROPOSTES DE L'AREA DE SERVEIS A LA PERSONA 
 
 
 Concertar amb l'Associació per a la divulgació d'esports de 
muntanya Randonnée Aventur (RAVE) la prestació de serveis per a portar a 
terme projectes de prevenció de la infància i adolescència segons programa 
"Grup de joves excursionistes". 
 
 
 "Atès que la Llei 7/85 Reguladora de les Bases de Règim Local 
reconeix les competències municipals en la prestació de serveis socials i en la 
promoció i reinserció social, en concordança amb la Llei 26/85 de Serveis 
Socials de Catalunya. 
 
 Que és voluntat municipal portar a terme projectes de prevenció 
d'infància en els diferents barris de la ciutat, mitjançant la realització de 
tallers i activitats de tota índole, dirigits a tots aquells joves amb una 
problemàtica social conflictiva, realitzant així la integració d'aquests al medi, 



5 

fomentant l'execució d'aquesta a través de les entitats de caràcter privat. 
 
 Que per portar a terme aquestes competències de promoció i 
reinserció social, davant l'escassesa d'elements personals i materials d'aquest 
Ajuntament, resulta necessari acudir a fórmules de gestió indirecta, sent la 
més aconsellable per als interessos del municipi la de concert amb altres 
entitats públiques o privades que disposin dels esmentats elements. 
 
 Que l'Associació per a la divulgació d'esports de muntanya 
Randonnée Aventur (RAVE), col.laboradora amb Institucions públiques i 
privades, l'objecte social de la qual coincideix en la filosofia de l'Area de Serveis 
Socials de l'Ajuntament basada en el marc d'una política de benestar social 
entesa com a instrument per a la promoció dels ciutadans mitjançant la 
satisfacció dels seus problemes específics en matèria de salut, oci, cultura, 
etc. 
 
 Que aquesta Entitat RAVE disposa dels elements materials 
necessaris per a la gestió, organització i desenvolupament d'activitats, i està 
conforme en concertar la gestió d'aquests serveis. 
 
 La Regidora Delegada de Sanitat i Serveis Socials, proposa a la 
Comissió de Govern l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Concertar amb l'Associació per a la divulgació d'esports de 
muntanya Randonnée Aventur (RAVE) la prestació de serveis per a portar a 
terme projectes de prevenció de la infància i adolescència segons programa 
"Grup de joves excursionistes", el text del qual s'acompanya com a annex al 
present acord. 
 
 Segon.- Condicionar l'eficàcia del present acord a l'aprovació 
definitiva de les modificacions pressupostàries necessàries per portar-les a 
terme. 
 
 Tercer.- Facultar la Regidora de Sanitat i Serveis Socials, Judith 
Ibàñez Vives, per a la signatura de tots aquells documents que siguin 
necessaris per a la formalització del present acord. 
 
 Quart.- Donar compte del present acord a la propera sessió de Ple 
que se celebri als efectes previstos en el dispositiu segon del punt 14 de l'acord 
Plenari de 15 de setembre de 1991." 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 Concertar amb la Societat Limitada ZIGA-ZAGA, S.L., la prestació 
de serveis per a portar a terme projectes de prevenció de la infància i 
adolescència segons programa "Anem a jugar". 
 
 
 "Atès que la Llei 7/85 Reguladora de les Bases de Règim Local 
reconeix les competències municipals en la prestació de serveis socials i en la 
promoció i reinserció social, en concordança amb la Llei 26/85 de Serveis 
Socials de Catalunya. 
 
 Que és voluntat municipal portar a terme projectes de prevenció 
d'infància en els diferents barris de la ciutat, mitjançant la realització de 
tallers i activitats de tota índole, dirigits a tots aquells joves amb una 
problemàtica social conflictiva, realitzen així la integració d'aquests al medi, 
fomentant l'execució d'aquesta a través de les entitats de caràcter privat. 
 
 Que per portar a terme aquestes competències de promoció i 
reinserció social, davant l'escassesa d'elements personals i materials d'aquest 
Ajuntament, resulta necessari acudir a fórmules de gestió indirecta, sent la 
més aconsellable per als interessos del municipi la de concert amb altres 
entitats públiques o privades que disposin dels esmentats elements. 
 
 Que en l'àmbit territorial del municipi existeix una empresa privada 
denominada Societat Limitada Ziga-Zaga, S.L., col.laboradora amb 
institucions públiques i privades, l'objecte social de la qual coincideix en la 
filosofia de l'Area de Serveis Socials de l'Ajuntament basada en el marc d'una 
política de benestar social entesa com a instrument per a la promoció dels 
ciutadans mitjançant la satisfacció dels seus problemes específics en matèria 
de salut, oci, cultura, etc. 
 
 Que aquesta Societat Limitada, Ziga-Zaga, S.L., disposa dels 
elements materials necessaris per a la gestió, organització i desenvolupament 
d'activitats, i està conforme en concertar la gestió d'aquests serveis. 
 
 La Regidora Delegada de Sanitat i Serveis Socials, proposa a la 
Comissió de Govern l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Concertar amb la Societat Limitada Ziga-Zaga, S.L., la 
prestació de serveis per a portar a terme projectes de prevenció de la infància i 
adolescència segons programa "Anem a Jugar", el text del qual s'acompanya 
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com a annex al present acord. 
 
 Segon.- Condicionar l'eficàcia del present acord a l'aprovació 
definitiva de les modificacions pressupostàries necessàries per portar-les a 
terme. 
 
 Tercer.- Facultar la Regidora de Sanitat i Serveis Socials, Judith 
Ibàñez Vives, per a la signatura de tots aquells documents que siguin 
necessaris per a la formalització del present acord. 
 
 Quart.- Donar compte del present acord a la propera sessió de Ple 
que se celebri als efectes previstos en el dispositiu segon del punt 14 de l'acord 
Plenari de 15 de setembre de 1991." 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 

MOCIO DE L'ALCALDIA-PRESIDENCIA 
 
 
 Aprovar la subscripció d'un Conveni de col.laboració regulador del 
finançament de la contractació del personal destinat a l'EAIA (Equips d'Atenció 
a la Infància i Adolescència) del Baix Llobregat. 
 
 
 "El Consell Comarcal del Baix Llobregat, mitjançant acord adoptat 
en sessió plenària celebrada el dia 29 de setembre d'enguany, va aprovar 
subscriure amb el Departament de Benestar Social de la Generalitat de 
Catalunya, un Conveni de col.laboració per al finançament, la programació i la 
coordinació dels Serveis Socials d'Atenció Primària, que conté un protocol 
addicional en el qual es preveu una subvenció de deu milions tres-centes 
trenta-dues mil tres-centes setanta-sis (10.332.376) pessetes, anuals a favor 
de la Comarca, per a destinar-la a finançar les despeses de contractació de 
professionals que deuen integrar la plantilla del primer equip d'atenció a la 
infància i adolescència. 
 
 Que l'efectivitat dels compromisos adquirits a què anteriorment s'ha 
fet referència, quedava vinculada a la signatura del corresponent Conveni 
específic de delegació de la gestió dels Equips d'Atenció a la Infància i 
Adolescència entre el Consell Comarcal del Baix Llobregat i la Direcció General 
d'Atenció a la Infància del Departament de Benestar Social de la Generalitat de 
Catalunya. 
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 Que el 27 d'octubre d'enguany el Consell Comarcal del Baix 
Llobregat es va aprovar la subscripció amb la Direcció General d'Atenció a la 
Infància del Departament de Benestar Social de la Generalitat de Catalunya de 
l'esmentat Conveni, en virtut del qual es delega a favor del Consell Comarcal la 
gestió de l'Equip d'Atenció a la Infància i Adolescència denominat "EAIA del 
Baix Llobregat", a ubicar en el municipi de Sant Just Desvern, l'àmbit de 
gestió del qual abasta els municipis de Sant Just Desvern, Sant Joan Despí, 
Sant Feliu de Llobregat, Esplugues de Llobregat i Cornellà de Llobregat. 
 
 Per tot això aquesta Alcaldia-Presidència, amb l'objecte de fer 
possible l'efectivitat de la implantació d'aquest nou servei de la manera més 
satisfactòria possible, proposa a la Comissió de Govern, l'adopció dels 
següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Aprovar la subscripció d'un Conveni de col.laboració 
regulador del finançament de la contractació del personal destinat a l'EAIA del 
Baix Llobregat, el text del qual s'acompanya com a annex al present acord. 
 
 Segon.- Aprovar la despesa de cinc-centes mil (500.000) pessetes, 
corresponent a l'aportació de l'exercici de 1992 i condicionar l'aportació d'un 
milió cent quaranta-cinc mil dues-centes vuitanta (1.145.280) pessetes, 
corresponents a l'exercici de 1992, a la dotació pressupostària del dit exercici. 
 
 Tercer.- Facultar a la Regidora de Sanitat i Serveis Socials, Judith 
Ibàñez Vives, per a la signatura de tots aquells documents que siguin 
necessaris per a la formalització del present acord. 
 
 Quart.- Ratificar el present acord en la propera sessió de Ple que se 
celebri als efectes previstos en el dispositiu segon del punt 14 de l'acord 
Plenari de 15 de setembre de 1991." 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 Sessió celebrada el dia 1 de desembre de 1992. 
 
 PROPOSTES DE L'AREA DE REGIM INTERIOR I GOVERNACIO 
 
 
 Aprovar la revisió definitiva de preus corresponents al període 90-
març 1991, de la contracta de prestació del servei de neteja d'escoles i 
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dependències municipals. 
 
 
 "Vist l'expedient de revisió definitiva de preus per al període 1 d'abril 
de 1990- 31 de març de 1991 de la contracta de prestació del servei de neteja 
d'escoles i dependències municipals adjudicat a "GENERAL DE OBRAS Y 
SERVICIOS, SOCIEDAD ANONIMA", el passat 21 de novembre de 1988. 
 
 Vistos així mateix els informes dels Departaments de Serveis i 
Contractació-Patrimoni i de la Intervenció Municipal en relació a la proposta 
de revisió formulada per l'adjudicatària. 
 
 Atès que l'adopció del present acord és competència d'aquesta 
Comissió de Govern en virtut de les delegacions acordades per aquest 
Ajuntament, en sessió plenària celebrada el dia 30 de juliol de 1991. 
 
 Aquesta Comissió proposa a la Comissió de Govern l'adopció dels 
següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Aprovar la revisió definitiva de preus corresponent al 
període d'abril 90- març 1991, de la contracta de prestació del servei de neteja 
d'escoles i dependències municipals així com la contracta modificada per 
ampliació de prestacions a la piscina municipal "Can Millars", amb uns 
coeficients de revisió de 1'19074 i 1'05249, respectivament, de l'aplicació dels 
quals als imports certificats resulta un saldo favorable que ha de certificar-se 
a favor de General de Obras y Servicios, S.A., de vint-i-un milions sis-centes 
cinc mil vuit-centes vuitanta (21.605.880) pessetes, i dues-centes trenta-vuit 
mil nou-centes quaranta-dues (238.942) pessetes, respectivament. 
 
 Segon.- Modificar la fiança constituïda per la societat adjudicatària 
del contracte de conformitat a l'article 5.1 del Decret 1757/1974 de 31 de 
maig relatiu a normes sobre revisió de preus en els contractes de les 
Corporacions Locals ampliant el seu import en quatre-centes noranta-dues mil 
sis-centes seixanta (492.660) pessetes. 
 
 Tercer.- Donar compte del present acord al Ple de l'Ajuntament en 
la propera sessió que se celebri." 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació l'acord, essent ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
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 Estimar la reclamació formulada per GOSSA contra l'acord de la 
Comissió de Govern de 6 d'octubre d'enguany, referent a la modificació de 
l'import de la fiança. 
 
 "Vist l'escrit de reclamació presentat per "GOSSA", el passat 10 de 
novembre en el que manifesta no trobar conforme la quantitat que en concepte 
de modificació de fiança va aprovar la Comissió de Govern el passat 6 
d'octubre com a conseqüència de la revisió definitiva dels preus de la 
contracta de neteja d'escoles i edificis públics, pel període octubre 89- març de 
1990 per quant la revisió de la fiança ha de referir-se exclusivament a la 
contracta inicial i no a les succesives ampliacions de la mateixa, tenint en 
compte el període al que l'esmentada revisió es refereix. 
 
 Vistos així mateix els informes del Cap del Departament de Serveis 
que va proposar la revisió de preus de la contracta per a l'esmentat període 
així com els informes del Departament de Contractació-Patrimoni i la 
Intervenció Municipal. 
 
 Atès que l'adopció del present acord és competència d'aquesta 
Comissió de Govern en virtut de les delegacions acordades per aquest 
Ajuntament, en sessió plenària celebrada el dia 30 de juliol de 1991. 
 
 Aquesta Comissió proposa a la Comissió de Govern l'adopció dels 
següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Estimar la reclamació formulada per "GOSSA", contra 
l'acord de la Comissió de Govern de 6 d'octubre de 1992 que a l'aprovar la 
revisió de preus de la contracta de neteja d'escoles i edificis públics pel període 
d'octubre de 1989març 1990 va modificar l'import de la fiança constituida 
ampliant-lo 553.987,- pessetes per quant la revissió de la fiança ha de referir-
se exclusivament a la de la contracta inicial fixant l'import d'ampliació de la 
mateixa com a conseqüència de l'esmentada revisió en 488.317,- pessetes i no 
en 553.987,- pessetes, com a inicialment es va acordar. 
 
 Segon.- Donar compte del present acord al Ple de l'Ajuntament en la 
propera sessió que se celebri." 
 
 Tot seguit se sotmet a votació l'acord, essent ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
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 4.-  Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 Pel Secretari Accidental de la Corporació i a efectes de la seva 
ratificació o el seu coneixement, es dóna lectura dels decrets i resolucions 
dictats per l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva urgència, el text literal 
dels quals és el següent: 
 
 - Decret núm. 4.189 de data 25 de novembre de 1992. 
 
 "Vist l'expedient incoat per a l'expropiació de les finques afectades 
per l'execució del projecte d'urbanització de l'Av. del Baix Llobregat des del 
carrer Almirall Vierna fins al carrer Mare de Déu de Montserrat (Av. Baix 
Llobregat II fase). 
 
 Atès que el Ple de l'Ajuntament en sessió de data 25 de març de 
1992, va aprovar definitivament la relació de propietaris de béns i drets 
afectats per l'esmentada expropiació, establint així mateix, el procediment 
expropiatori de forma individualitzada. 
 
 Atès que mitjançant el mateix acord, el Ple de l'Ajuntament vara 
atorgar-me la facultat per a l'aprovació i signatura dels convenis expropiatoris 
amb els afectats. 
 

R E S O L C 
 
 Primer.- Aprovar la subscripció de Conveni Expropiatori amb la 
senyora Isabel Ferri Sánchez, propietària del mur de tancament del pati de 
l'habitatge núm. 42 del carrer Mare de Déu de Montserrat, bé objecte 
d'expropiació, en virtud del qual s'estableix el seu preu just per mutu acord, 
per import de tres-centes cinquanta-sis mil dues-centes pessetes (356.200,-). 
 
 Segon.- Aprovar la minuta de Conveni que figura com a document 1 
annex a la present resolució. 
 
 Tercer.- Donar compte de la present resolució al Ple de 
l'Ajuntament, en la primera sessió que se celebri." 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 - Decret núm. 4.421 de data 3 de desembre de 1992. 
 
 "Vist l'informe del Cap de l'Area d'Urbanisme i Serveis emès el 
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passat 10 de novembre del que resulta que l'empresa POSTER, S.A. ha 
procedit a col.locar uns pals d'afitament al Camí de la Destraleta per tal de 
protegir i accedir fàcilment a les cartelleres publicitàries instal.lades a la tanca 
definitiva de la finca on exerceix la seva activitat la mercantil Frigo, S.A. 
ocupant una superfície de 60,75 m2. de domini públic, mancant de qualsevol 
títol que la faculti per a aquesta ocupació. 
 
 Atès en conseqüència que s'ha procedit per part de l'empresa 
POSTER, S.A. a una ocupació il.legal d'un bé de domini públic desposseint del 
mateix a aquest Ens Públics la qual cosa requereix d'una actuació immediata 
per part d'aquest Ajuntament, dintre del marc jurídic que el faculta per a 
recuperar per a si mateix i en qualsevol moment la possessió dels seus béns 
de domini públic. 
 
 Vistos els articles 211, 213 i 217 de la Llei 8/1987 de 15 d'abril, 
Municipal i de Règim Local de Catalunya 147 i següents del Decret 336/1988 
de 17 d'octubre pel qual s'aprova el Reglament de Patrimoni dels Ens Locals, 
91 de la Llei de Procediment Administratiu i demés disposicions concordants 
de legal aplicació. 
 
 Atesa la necessitat d'exercitar amb la major rapidesa possible l'acció 
administrativa tendent a la recuperació de la possessió. 
 
 En ús de les atribucions que em confereix l'article 21.1 de la Llei 
7/1985 de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local en concordança 
amb l'article 213 de la Llei 8/1987 de 15 d'abril Municipal i de Règim Local de 
Catalunya. 
 

H E   R E S O L T 
 
 Primer.- Exercitar l'acció administrativa procedent per tal de 
recuperar d'ofici la possessió dels terrenys de domini públic de 60,75 m2. que 
es grafien en plànol adjunt situats en el camí de la Destraleta ocupats, 
mitjançant la col.locació d'uns pals d'afitament, sense cap títol, per l'empresa 
POSTER, S.A. per tal de protegir i accedir a les cartelleres publicitàries 
instal.lades a la tanca definitiva de la finca on exerceix la seva activitat la 
mercantil Frigo, S.A,. 
 
 Segon.- Requerir, en conseqüència a POSTER, S.A. per a què cessi 
en l'ocupació i procedeixi d'immediat a deixar lliures, a disposició d'aquest 
Ajuntament els terrenys ocupats, enderrocant els pals d'afitament col.locats 
sobre els terrenys de domini públic. 
 
 Tercer.- Utilitzar, en el supòsit de persistir POSTER, S.A. en 
l'ocupació, els mitjans compulsoris admesos legalment, sense perjudici de la 
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imposició de les multes amb què els actes d'ocupació poden sancionar-se i 
sense perjudici així mateix de la indemnització dels danys i perjudicis que per 
raó de l'ocupació fossin procedents. 
 
 Quart.- Donar audiència a POSTER, S.A. per a què en el termini 
dels 10 dies següents a la recepció d'aquest escrit presenti els documents i 
formuli les al.legacions que estimi pertinents al seu dret. 
 
 Cinquè.- Del present decret es donarà compte en la propera sessió 
que celebri el Ple de l'Ajuntament per a la seva ratificació." 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el Decret, essent ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 - Decret núm. 4.570 de data 16 de desembre de 1992. 
 
 "Vista la Resolució del Departament d'Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya de 22 de setembre i 6 de novembre de 1992, per la 
que es realitza la convocatòria del procés electoral per a la renovació dels 
membres dels Consells Escolars dels centres docents públics de nivell no  
universitari de Catalunya, en virtut del qual es convoca aquest procés 
electoral, establint com a període per a la seva realització, el comprès entre els 
dies 9 de novembre i 22 de desembre de 1992. 
 
 Atès que en conformitat amb el que preveu l'article 41.1.c) de la Llei 
Orgànica 8/1985, de 3 de juliol, Reguladora del Dret a l'Educació, en tots els 
Consells Escolars haurà d'existir una representació del Municipi on estigui 
radicat el centre, que es designarà per l'Ajuntament a instància del Director 
del mateix. 
 
 Per tot això l'Alcaldia, vistes les peticions efectuades pels Directors 
dels centres docents públics de nivell no universitari radicats en aquest 
Municipi per realitzar les sessions constitutives dels Consells Escolars, així 
com la urgència de realitzar aquests nomenaments, donat l'avançat de la data, 
 

H E   R E S O L T 
 
 Primer.- Designar representants municipals dels centres docents 
públics de nivell no universitari d'aquest municipi que a continuació es 
relacionen, a les persones que així mateix s'especifiquen: 
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Representants Centre Escolar  
 
Sr.  Juan Antonio García Díaz C.P. Dolors Almeda 
Sra. Cristina Gasull Martínez Escola Bressol La Trepa 
Sr.  Ricardo Gil Núñez C.P. Abat Oliba 
Sr.  Jordi Cuesta Grande C.P. Anselm Clavé 
Sr.  Ricardo Gil Núñez C.P. l'Areny 
Sr.  Lorenzo Luna Rodríguez C.P. Pius XIIè. 
Sr.  Jordi Cuesta Grande I.B. Joan Miró 
Sra. Cristina Gasull Martínez I.F.P. Miquel Martí i Pol 
Sra. Judith Ibáñez Vives C.P. Fontsanta 
Sra. Cristina Gasull Martínez Escola Bressol Lindavista 
Sr.  Perfecto Madrid Olmos C.P. Antoni Gaudí 
Sra. Carme Prat Bartes C.P. Europa 
Sra. Carme Prat Bartes C.P. Pau Casals 
Sr.  Jordi Custa Grande I.B. Francesc Macià 
Sra. Cristina Gasull Martínez I.P.F.P. Esteve Terrades 
Sra. Cristina Gasull Martínez Escola Bressol Baldufa 
Sr.  Antonio Bouso Varela C.P. Alexandre Galí 
Sra. Judith Ibáñez Vives C.P. Montserrat 
Sra. Judith Ibáñez Vives C.P. Francesc Macià 
Sr.  Raimon Guilera Bayona C.P. Roger de Flor 
Sr.  Raimon Guilera Bayona C.P. Roger de Lluria 
Sr.  Antonio Bouso Valera C.P. Sant Ildefons 
Sr.  Perfecto Madrid Olmos C.P. Jacint Verdaguer 
Sr.  Jordi Cuesta Grande I.B. Extensió Verdaguer 
Sr.  Lorenzo Luna Rodríguez C.P. Ignasi Iglesias 
Sr.  Raimon Guilera Bayona C.P. Sant Miquel 
Sr.  Lorenzo Luna Rodríguez C.P. Torras i Bages 
Sra. Cristina Gasull Martínez E.E.E. Can Mercader 
 
 
 Segon.- Comunicar la present Resolució als Directors dels centres 
docents a què anteriorment s'ha fet referència, així com als Consellers i 
persones afectades pel nomenament, per al seu coneixement i efectes. 
 
 Tercer.- Elevar la present resolució al Ple de l'Ajuntament en la 
primera sessió que se celebri, a efectes de la seva ratificació." 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el Decret, essent ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
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 PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA DE 
PLANIFICACIO, ECONOMIA I HISENDA 
 
 
 5.- Aprovació del Projecte de Pressupostos Generals per l'any 
1993. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 "L'Alcaldia-Presidència, d'acord amb allò previst en l'article 149, de 
la Llei 39/1988 Reguladora de les Hisendes Locals i l'article 18 del Reial 
Decret 500/1990 eleva al Ple de l'Ajuntament, la següent proposta d' 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Aprovació inicial, de conformitat amb l'establert en l'article 
112 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril i en l'article 149.5 de la Llei 39/1988 de la 
Llei Reguladora d'Hisendes Locals, dels Pressupostos Generals per a l'exercici 
de 1993, comprensius dels Pressupostos de l'Ajuntament, de l'Institut 
Municipal d'Educació, de l'Institut Municipal d'Esports, de l'Institut Municipal 
de Promoció Urbanística de Cornellà, del Patronat Municipal de Ràdio Cornellà 
i de les Empreses Municipals amb capital íntegrament local; Societat Privada 
Municipal d'Aparcaments de Cornellà de Llobregat, Societat Anònima 
(SOMAPSA), Societat Promoció Econòmica de Cornellà, Societat Anònima 
(PRECSA), i Societat de Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima 
(EMDUCSA), l'Estat de Consolidació general, el resum dels quals per capítols  
pressupostaris són del següent tenor literal: 
 
 PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT DE CORNELLA DE LLOBREGAT 
1993 A) ESTAT D'INGRESSOS. 
 
a) Operacions corrents. 
 
Capítol I - Impostos directes .......... 1.960.190.000 
Capítol II - Impostos indirectes ........ 265.500.000 
Capítol III  - Taxes i altres ingressos ... 520.557.868 
Capítol IV - Transferències corrents .... 1.469.225.838 
Capítol V - Ingressos patrimonials ..... 46.801.000 
 
 
 
b) Operacions de Capital. 
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Capítol VII - Transferències de capital .. 33.500.000 
 
 
c) Operacions financeres. 
 
Capítol VIII - Actius financers ........... 0 
Capítol IX - Passius financers .......... 500.000.000 
 Total general .............. 4.795.774.706 
 ========================================= 
 
 
B) ESTAT DE DESPESES. 
 
a) Operacions corrents. 
 
Capítol I - Despeses de personal ....... 1.565.346.950 
Capítol II - Desp.en béns corrents i serv. 1.299.459.934 
Vapítol III - Despeses financeres ........ 327.621.000 
Capítol IV - Transferències corrents .... 655.717.228 
 
 
b) Operacions de Capital. 
 
Capítol VI - Inversions reals ........... 80.341.912 
Capítol VII - Transferències de capital .. 612.862.448 
 
 
c) Operacions financeres. 
 
Capítol VIII - Actius financers ........... 0 
Capítol IX - Passius financers .......... 254.425.234 
 Total general .............. 4.795.774.706 
 ======================================= 
 
 
 PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'EDUCACIO 1993 A) 
ESTAT D'INGRESSOS 
 
a) Operacions corrents. 
 
Capítol III - Taxes i altres ingressos .... 43.665.780 
Capítol IV - Tranferències corrents ...... 190.605.581 
Capítol V - Ingressos patrimonials ......  766.000 
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b) Operacions de Capital. 
 
Capítol VII - Transferències de capital ... 2.562.448 
 
 
c) Operacions financeres. 
 
Capítol VIII - Variació actius financers ... 1.000 
Capítol IX - Variació passius financers .. 1.000 
  ------------- 
 Total general ............... 237.601.809 
 ======================================== 
 
 
B) ESTAT DE DESPESES 
 
a) Operacions corrents. 
 
Capítol I - Despeses de personal ........ 162.187.761 
Capítol II - Desp. en béns corrents i serv. 61.493.870 
Capítol IV - Transferències corrents ..... 10.640.425 
 
 
b) Operacions de Capital. 
 
Capítol VI - Inversions reals ............ 3.277.753 
 
 
c) Operacions financeres. 
 
Capítol VIII - Actius financers ............ 1.000 
Capítol IX - Passius financers ........... 1.000 
 Total general ............... 237.601.809 
 ======================================= 
 
 
 PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'ESPORTS 1993 
 
 
A) ESTAT D'INGRESSOS. 
 
a) Operacions corrents. 
 
Capítol III - Taxes i altres ingressos ..... 49.211.000 
Capítol IV - Transferències corrents ...... 140.934.762 
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Capítol V - Ingressos patrimonials ....... 5.250.000 
 
 
b) Operacions de Capital. 
 
c) Operacions Financeres. 
 
Capítol VIII - Actius Financers ............. 1.000 
Capítol IX - Passius Financers ............ 1.000 
  ------------ 
 Total general ................ 195.397.762 
 ======================================= 
 
 
B) ESTAT DE DESPESES. 
 
a) Operacions corrents. 
 
Capítol I - Despeses de personal ......... 69.383.862 
Capítol II - Desp. en béns corr. i serv.... 106.580.224 
Capítol III - Despeses financeres .......... 2.000 
Capítol IV - Transferències corrents ...... 19.429.676 
 
 
b) Operacions de capital 
 
c) Operacions financeres. 
 
Capítol VIII - Actius financers ............. 1.000 
Capítol IX - Passius financers ............ 1.000 
 Total general ................ 195.397.762 
 ======================================== 
 
 
PRESSUPOST DE L'INSTITUT DE PROMOCIO URBANISTICA DE CORNELLA 
1993 
 
A) ESTAT D'INGRESSOS. 
 
a) Operacions corrents. 
 
Capítol IV - Transferències corrents ...... 3.200.000 
 
 
b) Operacions de capital. 
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Capítol VII - Transferències de capital .... 589.400.000 
 Total general ................ 592.600.000 
 ======================================= 
 
B) ESTAT DE DESPESES 
 
a) Operacions corrents. 
 
Capítol II - Desp.en béns corr. i serv..... 3.100.000 
Capítol III - Despeses financeres .......... 100.000 
 
 
b) Operacions de capital. 
 
Capítol VI - Inversions reals ............. 589.400.000 
 Total general ................ 592.600.000 
  ======================================= 
 
 
PRESSUPOST DEL PATRONAT MUNICIPAL DE RADIO CORNELLA 
 
 
A) ESTAT D'INGRESSOS 
 
a) Operacions corrents. 
 
Capítol III - Taxes i altres ingressos ..... 11.075.000 
Capítol IV - Transferències corrents ...... 15.873.493 
Capítol V - Ingressos patrimonials ....... 100.000 
 Total general ................ 27.048.493 
 ======================================== 
 
 
B) ESTAT DE DESPESES. 
 
a) Capítol I - Despeses de personal ........ 11.523.987 
b) Capítol II - Desp.en béns corr. i serv.... 15.524.506 
 Total general ............... 27.048.493 
 ======================================= 
 
 
 
 PRESSUPOST DE LA SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL 
D'APARCAMENTS DE CORNELLA DE LLOBREGAT, SOCIETAT ANONIMA 
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1993 
 
 
A) ESTAT D'INGRESSOS 
 
a) Operacions corrents. 
 
Capítol V - Ingressos patrimonials ......... 776.000.000 
 Total general .................. 776.000.000 
 ======================================= 
 
 
B) ESTAT DE DESPESES 
 
a) Operacions corrents. 
 
Capítol I - Despeses de personal .......... 30.957.157 
Capítol II - Desp.en béns corr.i serv....... 18.692.843 
Capítol III - Despeses financeres .......... 8.965.000 
 
 
b) Operacions de Capital. 
 
Capítol VI - Inversions reals .............. 689.825.000 
 Total general ................. 748.440.000 
 ======================================= 
 
 
 
 PRESSUPOST DE LA SOCIETAT PROMOCIO ECONOMICA DE 
CORNELLA, SOCIETAT ANONIMA 1993 
 
 
A) ESTAT D'INGRESSOS 
 
a) Operacions corrents. 
 
Capítol III - Taxes i altres ingressos ...... 165.882.000 
Capítol IV - Transferències corrents ....... 459.460.593 
 
 
b) Operacions de capital 
 
Capítol VII - Transferències de capital ..... 20.000.000 
 Total general ................. 645.342.593 
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 ======================================== 
 
 
B) ESTAT DE DESPESES 
 
a) Operacions corrents 
 
 
Capítol I - Despeses de personal .......... 239.577.045 
Capítol II - Desp.en béns corr. i serv...... 359.984.154 
Capítol III - Despeses financeres ........... 30.000.000 
 
 
b) Operacions de capital. 
 
Capítol VI - Inversions reals .............. 7.800.000 
 
 
c) Operacions financeres. 
 
Capítol IX - Passius financers ............. 3.000.000 
 Total general ................. 640.361.199 
 ======================================= 
 
 
 
PRESSUPOST DE LA SOCIETAT DE DESENVOLUPAMENT URBANISTIC DE 
CORNELLA (EMDUCSA) 1993 
 
 
A) ESTAT D'INGRESSOS 
 
a) Operacions corrents. 
 
Capítol III - Taxes i altres ingressos ...... 798.712.289 
Capítol V - Ingressos patrimonials ........ 1.913.800.000 
 
 
b) Operacions de capital. 
 
Capítol VI - Alienació d'inversions ........ 823.000.000 
 Total general ................. 3.535.512.289 
 ======================================= 
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B) ESTAT DE DESPESES 
 
a) Operacions corrents. 
 
Capítol I - Despeses de personal .......... 46.000.000 
Capítol II - Desp.en béns corr.i serv....... 27.000.000 
Capítol III - Despeses financeres ........... 93.000.000 
 
 
b) Operacions de capital. 
 
Capítol VI - Inversions reals ............. 3.301.852.289 
 Total general ................ 3.467.852.289 
 ======================================= 
 
 
 
 ESTAT DE CONSOLIDACIO 1993 
 
 
A) ESTAT D'INGRESSOS 
 
a) Operacions corrents. 
 
Capítol I - Impostos directes .......... 1.940.190.000 
Capítol II - Impostos indirectes ......... 265.500.000 
Capítol III - Taxes i altres ingressos .... 1.589.103.937 
Capítol IV - Transferències corrents ..... 1.960.512.539  
Capítol V - Ingressos patrimonials ...... 2.742.717.000 
 
 
b) Operacions de capital. 
 
Capítol VI - Alienació d'inv. reals ...... 823.000.000 
Capítol VII - Transferències de capital ... 33.500.000 
 
 
c) Operacions financeres. 
 
Capítol VIII - Actius financers ............ 2.000 
Capítol IX - Passius financers ........... 500.002.000 
 Total general .............. 9.854.527.476 
 ======================================= 
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C) ESTAT DE DESPESES 
 
a) Operacions corrents. 
 
Capítol I - Despeses de personal ........ 2.124.976.762 
Capítol II - Desp.en béns corr. i serv.... 1.872.835.531 
Capítol III - Despeses financeres ......... 459.688.000 
Capítol IV - Transferències corrents ..... 366.999.601 
 
 
b) Operacions de capital. 
 
Capítol VI - Inversions reals ........... 4.672.496.954 
Capítol VII - Transferències de capital ... 900.000 
 
 
c) Operacions financeres. 
 
Capítol VIII - Actius financers .......... 2.000  
Capítol IX - Passius financers ..........  257.427.234 
 Total general .............. 9.754.326.082 
 ======================================= 
 
 
 Segon.- Aprovar la relació de llocs de treball que integren la plantilla 
orgànica de l'Ajuntament i els seus organismes autònoms administratius amb 
les seves retribucions. 
 
 Tercer.- Aprovar la congelació de les assignacions i indemnitzacions 
dels membres de la Corporació per a 1993. 
 
 Quart.- Exposar el públic i donar al present acord la publicitat 
establerta en l'article 150 de la Llei 39/1988 Reguladora d'Hisendes Locals. 
 
 Cinquè.- El present acord s'entendrà aprovat definitivament, si 
durant el termini d'exposició al públic no es presenten reclamacions i si 
transcorre el termini reglamentari sense cap requeriment per l'Administració 
Pública competent, de conformitat amb l'establert en l'article 65 de la Llei 
7/85." 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar 
Cánovas, per a informar que la documentació completa del pressupost s'ha 
lliurat aquest matí, si bé per les diverses reunions i comissions mantingudes 
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amb els grups municipals aquests ja coneixen les principals característiques 
del pressupost. El pressupost consolidat que comprèn tota l'activitat 
municipal ascendeix a la xifra de nou mil set-cents cinquanta milions de 
pessetes, la qual cosa suposa una caiguda de l'11,35% sobre els previsibles 
resultats consolidats de 1992, advertint que pel que fa referència al 
pressupost municipal el descens es refereix a l'activitat de les empreses 
municipals, atesa la difícil conjuntura econòmica que es travessa. 
 
 L'increment de les despeses del pressupost ordinari, continua 
manifestant el senyor Guallar, es quantifica en un 4,8% per al capítol I i un 
5% per al capítol II. Les aportacions principals per ingressos externs 
procedeixen de subvencions de diverses conselleries de la Generalitat, fons de 
l'INEM per a PRECSA, PCAL de la Diputació i programes d'inversions a través 
de crèdit local i empreses municipals. 
 
 En conjunt hi ha un equilibri econòmic pressupostari que permet 
mantenir un elevat ritme d'inversions, amb una càrrega financera molt 
reduïda, de l'11,7%. En resum, es pretén que l'activitat econòmica de 
l'Ajuntament no decaigui i serveixi per a mantenir viva la força econòmica de 
la ciutat, precisament en els moments de crisi en què ens trobem. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyor Amador Rosas Outes, qui lamenta en primer lloc haver tingut tan 
poc temps per a estudiar la documentació del pressupost, ja que com ha dit el 
senyor Guallar, s'ha lliurat complet aquest matí. Li sembla correcta la política 
de contenció de les despeses municipals, encara que observa que en el 
pressupost del Patronat Municipal de Ràdio Cornellà no figura cap pagament a 
la Societat d'Autors (SGAE) la qual cosa li estranya ja que es va aprovar 
recentment una modificació de crèdit per a pagar a aquesta entitat. Per altra 
banda li agradaria conèixer l'evolució fins a final de 1992 del cobrament de 
l'Impost sobre Activitats Econòmiques (IAE), a fi de veure'n l'evolució. 
Finalment considera lamentable la poca aportació per transferències que fan 
als ajuntaments els governs central i autonòmic, la qual cosa fa que els 
ciutadans de Cornellà tinguin que suportar una major pressió fiscal per a 
mantenir els serveis, per tot això el seu vot serà el d'abstenció. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de CiU, 
senyor Antoni Recort i García, per a manifestar també la seva queixa pel poc 
temps que han tingut per a examinar el pressupost i atribueix a la imprevisió 
que no se'ls hagi pogut lliurar la documentació amb l'antelació necessària. Fa 
esment que en el passat Ple ja no van estar d'acord en les Ordenances Fiscals i 
creu que els ingressos finals seran per sota de les previsions que figuren en el 
pressupost. Assenyala també que si bé es fa referència a ingressos de dos-
cents milions per les llicències del nou centre comercial no es diu 
concretament en què es gastaran. 
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 Pel que fa a les empreses municipals, el senyor Recort està d'acord 
amb els pressupostos de SOMAPSA i TECSALSA i per tant, si es vota 
separadament cada pressupost votarà a favor dels pressupostos d'aquestes; 
per a la resta votarà en contra per les raons ja dites, afegint que a més no 
tenen dades sobre la liquidació del pressupost actual fins a la data d'avui. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d'IC, 
senyor Josep Nogué i Felip, qui considera igualment lamentable el poc temps 
amb què s'han pogut estudiar el pressupost, la qual cosa no impedeix que 
aquest es pugui discutir en profunditat. Observa que hi ha un esforç de 
contenció en la despesa ordinària, xifrat en un creixement vegetatiu, salvat pel 
que fa a l'aportació de l'Ajuntament a l'IMDE, segons es diu, per disminució 
d'ingressos en la Piscina Municipal i el transport escolar. Considera que en 
època de crisi si bé els recursos són més escassos, això no significa que 
l'esforç de solidaritat amb altres pobles menys afavorits hagi de desaparèixer i 
això és el que succeeix en aquest pressupost. També l'inquieta l'evolució de 
l'IAE com a ingrés pressupostari, tal com van dir en el debat de les 
Ordenances Municipals. Per finalitzar també planteja el senyor Nogué, com 
interrogant, l'evolució de l'explotació del recinte firal actualment en 
construcció, i que sembla que ja funcionarà aquest any, ja que encara no se 
sap com es gestionarà aquest. Per tot això el seu vot serà desfavorable. 
 
 Seguidament pren de nou la paraula el President-Delegat de la 
Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, senyor Joaquín 
Guallar Cánovas, per a manifestar que la dificultat en lliurar als grups la 
documentació amb major antelació es deu per un costat a raons mecàniques 
(avaria de la fotocopiadora) i per l'altre al poc temps disponible per a la seva 
elaboració, per la molt recent aprovació de les Ordenances Fiscals i dels 
pressupostos de les Societats Municipals, si bé recorda que les línies 
principals dels pressupostos ja havien estat exposades als membres de 
l'oposició en les diferents comissions informatives i consells celebrats a 
l'efecte. Assenyala el senyor Guallar que l'obligada contenció de les despeses 
implica necessàriament una selecció d'objectius. Per altre costat els dos-cents 
milions de pessetes d'ingressos per llicències del centre comercial es 
destinaran a millorar equipaments de la ciutat que han de repercutir 
favorablement en el sector comercial, i això ja ho sabia el senyor Recort. 
 
 
 En concret, les millores afectaran el mobiliari urbà, enjardinament i 
agençament d'algunes zones de la ciutat i en el desenvolupament d'un 
programa de suport al comerç de la ciutat. Respecte a la informació 
sol.licitada sobre l'IAE adverteix que aquesta està disponible no solament per 
als regidors sinó per a les associacions de comerciants de Cornellà. Pel que fa 
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a l'IMDE l'augment de l'aportació es fa en funció de què els serveis que 
l'Institut té encarregats són deficitaris exercici darrera exercici, i per tant el 
que és procedent és corregir el desequilibri econòmic aportant els fons 
realment necessaris per a la prestació d'aquests serveis. 
 
 Tot seguit pren de nou la paraula el regidor del Grup Municipal de 
CiU, senyor Antoni Recort i García, per a respondre a la intervenció anterior 
que, en efecte, ja sabia en què es gastarien els ingressos per les llicències del 
centre comercial però el que encara no s'ha dit és on, i considera que el mercat 
centre és el més perjudicat per la gran àrea comercial i per tant hauria de ser 
un destinatari principal de les ajudes que s'estableixin. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyor Amador Rosas Outes, el qual reitera que el seu vot serà el 
d'abstenció, si bé votaria a favor del pressupost de les societats si la votació es 
fes per separat. 
 
 Seguidament pren la paraula el regidor del Grup Municipal d'IC, 
senyor Miquel Martí i Solé, qui lamenta la poca sensibilitat de l'Ajuntament 
envers la petició del seu grup d'establir un fons de solidaritat internacional, 
màxim quan ajuntaments veïns com els d'Esplugues de Llobregat i 
Castelldefels sí que col.laboren en aquest camp. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, per a posar de manifest la dificultat que tenen 
els membres de l'oposició per fer un seguiment en l'elaboració del pressupost, 
perquè si bé es realitzen sessions informatives, aquestes s'acumulen en molt 
poc temps amb la consegüent dificultat d'assistir a totes; el resultat és que 
quan es discuteix el pressupost en el Ple el debat es redueix a considerar-lo 
com un pur mecanisme econòmic, barrejant-se xifres i percentatges, però 
sense què es faci una valoració del seu contingut. La pregunta que en realitat 
ens ha d'importar és: per què han de servir aqueixos deu mil milions de 
pessetes del pressupost consolidat? 
 
 Analitzant els pressupostos de les empreses municipals estan 
conformes amb els d'EMDUCSA i SOMAPSA i quant a PRECSA és preocupant 
que encara no hi hagi un projecte més concret d'explotació del recinte firal. 
Les obres d'inversió proposades li semblen bé, encara que en línia amb el que 
s'ha dit al principi no hi ha hagut un debat sobre la seva conveniència i 
efectes; per exemple, es projecta una obra de reurbanització de la Rambla 
Clavé però encara no s'ha debatut com ha d'organitzar-se el trànsit a la zona i 
així amb altres obres que es pressuposten sense que prèviament s'hagi 
dissenyat un model de desenvolupament de la ciutat. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
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Aguilera, qui recorda que en el conjunt del pressupost consolidat hi ha una 
despesa percentualment molt important que és obligada (especialment 
(capítols I i II), i que en realitat el nivell de discussió es redueix a l'estalvi que 
pugui destinar-se a programes d'inversió, i aquest és lògicament petit, ja que 
juntament al creixement de despeses s'han de tenir en compte les despeses de 
conservació que a causa del gran augment del patrimoni municipal en els 
darrers anys són sensiblement majors. Sobre al tema dels fons de solidaritat 
manifesta el senyor Alcalde, que l'Ajuntament ja actua en aqueix camp, encara 
que no es concreti fins a la realització d'un programa d'ajut específic. 
 
 Del capítol d'inversions destaca que el nivell d'inversió neta a 
Cornellà per a 1993 és molt important ja que per exemple aquest any serà més 
gran que la de l'Ajuntament de l'Hospitalet, el qual disposa d'un pressupost 
molt més elevat. 
 
 Aquestes inversions es canalitzaran a través d'un conveni amb 
EMDUCSA perquè aquesta realitzi obres per valor de cinc-cents milions de 
pessetes, també amb l'empresa SOMAPSA per a la realització de part de 
l'equipament de Can Moritz i de sis-cents milions de pessetes a través de 
l'IMPUC. Les obres que realitzarà EMDUCSA es discutiran i aprovaran en un 
procés amb participació dels grups municipals, podent avançar-se que les 
obres previstes es dirigiran a la remodelació de la Rambla Clavé, al carrer 
Marquès de Cornellà, la zona del Carrilet i el Cine Titan. El Mercat Centre 
també en resultarà beneficiat, encara que amb càrrec al pressupost de 1992, 
ja que es va fer una modificació de crèdit per a obres de millora per trenta-tres 
milions de pessetes. Altres inversions es destinen a millores de l'enllumenat 
públic, renovació de voreres en carrer Bonestar, reurbanització de zones 
deteriorades i mobiliari urbà. Aquest programa d'inversions es realitzarà amb 
càrrec a fons propis i a la formalització d'un crèdit de cinc-cents milions de 
pessetes, mantenint-se la càrrega financera a nivells molt baixos, per sota de 
l'habitual en municipis similars al nostre. 
 
 Referent al tema de la SGAE citat pel senyor Rosas, continua 
informant el senyor Alcalde, s'està negociant un conveni amb aquesta però en 
tot cas la despesa que suposarà serà baixa en comparació amb els pagaments 
als quals es referia el senyor Rosas, ja que aquests comprenien els 
endarreriments de diversos exercicis. 
 
 Després d'això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
majoria absoluta dels assistents, amb els vots a favor del Grup Municipal 
Socialista, i amb el vot en contra dels regidors del Grup Municipal de CiU, 
senyor Antoni Recort i García i senyor Ramón Blanco i Lorenzo, i del Grup 
Municipal d'IC, senyor Frederic Prieto i Caballé, senyora Assumpta Lecha i 
Millet, senyor Miquel Martí i Solé, senyor Josep Nogué i Felip i senyora Adelina 
Cobos Caballero, i amb l'abstenció del regidor del Grup Municipal del PP, 
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senyor Amador Rosas Outes. 
 
 El regidor del Grup Municipal de CiU, senyor Antoni Recort i 
García, en l'explicació de vot reitera que malgrat el vot negatiu del seu grup al 
conjunt del pressupost aquest està conforme amb els pressupostos de les 
Societats Municipals TECSALSA i SOMAPSA. 
 
 
 
 
 6.- Aprovació de la Modificació de Crèdits núm. 72/92 del 
Pressupost de l'Ajuntament. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 "Vista la petició de l'Area d'Urbanisme i Serveis, per la qual sol.licita 
modificació de crèdits mitjançant suplement de crèdit. 
 
 Atès que s'han produït uns majors ingressos recaptats sobre els 
previstos en el concepte 550.00- "Concessions Administratives". 
 
 Atès el que estableix l'art. 158.1 de la Llei 39/88, reguladora de les 
Hisendes Locals i l'art. 35 del R.D. 500/1990, de 20 d'abril. 
 
 L'Interventor General, de conformitat amb l'art. 158.2 de la Llei 
39/88. 
 
 Vist l'informe favorable de la Intervenció Municipal.  
 
 El sotasignat, vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa 
de Planificació, Economia i Hisenda, proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció 
del següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit núm. 72/92, 
mitjançant suplement de crèdit, segons el següent detall: 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
Partida Concepte Consignació Altes Baixes Consignació 
 anterior  final  
 
524222270  CPS/Neteja Centres   197.000.000 34.475.620 231.475.620  
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52441227E  CPS/Clavegueram  17.759.522  1.000.000 ----- 18.759.522 
 
  Total ......................... 35.475.620 
 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
Partida Concepte Consignació Altes Baixes Consignació 
 anterior  final  
 
55000 Concessions administr. 65.816.133 35.475.620  ---   101.291.753 
 
  Total .......................... 35.475.620 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el present acord en els termes establerts 
en l'article 150 de la Llei 39/88. 
 
 Tercer.- El present acord s'entendrà definitiu, si en el termini 
d'exposició pública no hi ha cap reclamació contra el mateix." 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar Cánovas, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 7.- Aprovació del Balanç de situació de l'Ajuntament a 1-1-92 i 
de les Taules de Conversió de codis de partides i conceptes 
pressupostaris i extrapressupostaris. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 "Vist el que disposen les Instruccions per a l'apertura de la 
comptabilitat en el nou sistema d'informació comptable per a l'Administració 
Local, aprovats per Ordre de 31 de maig de 1991. 
 
 Atès el que s'exposa a l'informe de la Intervenció que s'inclou en 
aquest expedient. 
 
 Atès el dictamen favorable de la Comissió Informativa. 
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 El sotasignat proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Aprovar el Balanç de Situació de l'Ajuntament a 1-1-92, 
confeccionat d'acord amb les Instruccions esmentades, amb un total de l'Actiu 
igual al Passiu de 5.042.071.907,pessetes, amb un Patrimoni net de 
2.103.324.506,- pessetes més un total de comptes de l'ordre de 
1.459.638.546,- pessetes. 
 
 Segon.- Aprovar les Taules de conversió de partides i conceptes 
Pressupostaris i No Pressupostaris, que figura a l'Annex." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel senyor 
Interventor, Joan R. Sagalés Guillamón, se sotmet a votació el dictamen, i és 
aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA DE REGIM 
INTERIOR I GOVERNACIO 
 
 
 8.- Iniciar expedient per a la cessió gratuïta a favor de l'Institut 
Català de la Salut d'un terreny municipal destinat a la construcció d'un 
Centre d'Atenció Primària. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vista la proposta formulada per la Regidora Delegada de Sanitat i 
Serveis Socials, relativa a la cessió gratuïta a l'Institut Català de la Salut d'un 
terreny de 2.067 m2. situat entre els carrers Miquel de Roncalí, Campoamor i 
Avinguda del Baix Llobregat, amb l'exclusiva i concreta finalitat de construcció 
d'un Centre d'Assistència Primària, i això per quant l'actual Centre 
d'Assistència Primària, ubicat al carrer Martí i Julià, resulta del tot insuficient 
com a conseqüència de la reforma sanitària de les Arees Bàsiques de Salut que 
cobreix els barris d'Almeda, Fontsanta, Centre i Riera, que incrementa de 
forma automàtica les activitats sanitàries, assistencials i preventives, i amb la 
finalitat així mateix d'obtenir una millor atenció a l'usuari. 
 
 Vist l'informe emès pel Cap del Departament de Contractació-
Patrimoni al respecte. 
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 Aquesta Comissió proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels 
següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Iniciar l'expedient previ al que fa referència l'article 49 del 
Reglament de Patrimoni dels Ens Locals per a procedir a la cessió gratuïta a 
favor de l'Institut Català de la Salut amb la finalitat concreta i exclusiva de 
construcció d'un Centre d'Assistència Primària, dels terrenys de propietat 
municipal de 2067 m2. de superfície situats entre els carrers Miquel de 
Roncalí, Campoamor, i Avinguda del Baix Llobregat d'aquesta ciutat. 
 
 Segon.- Sotmetre l'expedient a informació pública per un període de 
30 dies als efectes de presentació de possibles reclamacions o al.legacions. 
 
 Tercer.- Donar compte al Departament de Governació de la 
Generalitat de Catalunya de la cessió projectada." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 9.- Aprovació definitiva de l'Ordenança Municipal de Neteja. 
 
 A proposta de l'Alcalde-President es retira aquest punt de l'ordre del 
dia. 
 
 
 
 
 10.- Aprovació del Catàleg de llocs de treball de l'any 1992 del 
personal d'aquest Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vista la necessitat d'adequar els Catàlegs de Llocs de Treball del 
personal funcionari i laboral d'aquesta Corporació i dels seus Organismes 
Autònoms a fi que recollin els increments salarials fixats per a l'exercici 1992, 
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la revisió i valoració de llocs de treball realitzats per la Comissió Tècnica de 
llocs de treball i el que preveu la Normativa de retribucions del personal 
funcionari. 
 
 El Ponent de la Comissió de Règim Interior i Governació, proposa al 
Ple Municipal l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Unic.- Aprovar el Catàleg de Llocs de Treball de l'exercici 1992 del 
personal funcionari i laboral d'aquest Ajuntament i dels seus Organismes 
Autònoms que s'adjunta al present acord." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 11.- Aprovació de la revisió del Organigrama funcional de 
l'Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vista la proposta d'Organigrama funcional d'aquesta Corporació i 
dels seus Organismes Autònoms per a l'exercici 1993 elaborada pel 
Departament de Personal, en base a les necessitats organitzatives i als Acords 
Municipals adoptats en matèria de personal. 
 
 El President de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació proposa al Ple Municipal l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Unic.- Aprovar l'Organigrama de funcionament d'aquesta 
Corporació i dels seus Organismes Autònoms, per a l'exercici 1993 que s'uneix 
al present acord." 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
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Informativa de Règim Interior i Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, 
per a exposar els principals canvis que s'inclouen en l'organigrama vigent. En 
el Departament d'Urbanisme se reserven les funcions del tècnic 
d'administració general exclusivament en l'assessorament jurídic, mentre que 
es crea un càrrec de cap administratiu diferenciat que comprendrà l'àmbit del 
servei d'urbanisme i de l'IMPUC. En els serveis administratius de la Guàrdia 
Urbana es procedeix a substituir les places ocupades per guàrdies urbans per 
personal pertanyent a la branca administrativa a fi d'optimizar els serveis de la 
Guàrdia Urbana reservats a aquesta, alliberant personal de llocs 
administratius. En aquesta mateixa línia es pretén alliberar la Guàrdia 
Urbana dels serveis de vigilància a Can Mercader i als mercats contractant la 
seva vigilància amb empreses de seguretat. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, qui considera dubtosa aquesta substitució de 
funcions de la Guàrdia Urbana per empreses de seguretat, ja que afecta a 
l'essència mateixa de les funcions de la Guàrdia Urbana. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per a manifestar que aquest tema és important i 
que en canvi no es va mencionar en la Junta de Portaveus. En tot cas s'ha de 
valorar amb cura el que significa la cessió a empreses de seguretat de la 
vigilància de llocs públics, per la qual cosa s'hauria de crear una comissió 
especial que ho estudiés. 
 
 Pren de nou la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de Règim Interior i Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, 
per respondre que aquest nou enfocament de la vigilància ve donat per l'alt 
cost i per la lentitud dels processos selectius de la Guàrdia Urbana, produït 
des de l'aprovació de la Llei de Policies Locals. En aquest moment la durada 
total del procés selectiu fins que els guàrdies desenvolupin normalment la 
seva funció és d'un any i mig per causa especialment de la llarga durada dels 
cursos de l'Escola de Policia; per això s'ha plantejat que, mentre subsisteixin 
aquests problemes i la Guàrdia Urbana no tingui efectius suficients per a 
realitzar les seves funcions bàsiques, s'alliberi la Guàrdia Urbana de la 
vigilància d'alguns llocs públics, servei que per la seva simplicitat podria 
realitzar-se per empreses de seguretat, màxim quan la labor a desenvolupar 
per part d'aquests vigilants serien les mateixes que les de la Guàrdia Urbana. 
Aquesta solució ja ha estat practicada satisfactòriament en alguns municipis 
veïns, com Castelldefels, i no suposa cap disminució en el servei, el qual, per 
altra banda resulta més econòmic realitzat per aquesta empresa de seguretat 
que per la mateixa Guàrdia Urbana. Recorda que en la Comissió Informativa 
de Governació no hi va comparèixer cap representant dels grups municipals 
de l'oposició i per tant ara no es pot al.legar falta d'informació. 
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 Finalment el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, destaca que 
aquesta opció no es pren perquè sigui més barata sinó perquè l'escassa 
disponibilitat d'efectius de la Guàrdia Urbana exigeix destinar-la a serveis que 
només aquesta pot prestar com són vigilància i patrulla per vies públiques, 
regulació de trànsit, etc. 
 
 A continuació pren la paraula el regidor del Grup Municipal de CiU, 
senyor Antoni Recort i García, per a manifestar que considera que molts 
d'aquests serveis els presta la Guàrdia Urbana per a suplir la carència de la 
Policia Nacional i demana que s'exigeixi a aquesta que acompleixi amb les 
funcions que tenen encomanades. 
 
 Després d'això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
majoria absoluta dels assistents, amb l'abstenció del regidor del Grup 
Municipal del PP, senyor Amador Rosas Outes, i dels regidors del Grup 
Municipal d'IC, senyor Frederic Prieto i Caballé, senyor Miquel Martí i Solé, 
senyor Josep Nogué i Felip i senyora Adelina Cobos Caballero, i amb el vot en 
contra dels regidors del Grup Municipal de CiU, senyor Antoni Recort i García 
i senyor Ramón Blanco i Lorenzo. 
 
 
 
 12.- Aprovació de la Plantilla Orgànica de funcionaris i personal 
laboral de l'Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 "Vista la proposta de plantilla de personal d'aquesta Corporació i 
dels seus Organismes Autònoms, per a l'exercici 1993, elaborades pel 
Departament de Personal, així com el projecte de pressupostos per a l'exercici 
1993. 
 
 Atès el que disposen els articles 25 i 26 del Reglament del Personal, 
al Servei de les Entitats Locals i l'article 126 del Reial Decret legislatiu 
781/86, de 18 d'abril. 
 
 Atès, que aquesta proposta recull les necessitats organitzatives i 
funcionals previstes per a aquest exercici. 
 
 El President de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació proposa al Ple Municipal l'adopció del següent 
 

A C O R D 
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 Unic.- Aprovar la plantilla del personal d'aquesta Corporació i dels 
seus Organismes Autònoms per a l'exercici 1993 que s'uneixen al present 
acord, de conformitat amb el que preveuen els articles 25 i 26 del Reglament 
del Personal al Servei de les Entitats Locals i l'article 126 del Reial Decret 
legislatiu 781/86, de 18 d'abril." 
 
 
 Després de l'exposició del dictamen, els grups municipals remeten 
la seva posició i el seu vot als que han pres en el punt 11, referit a l'aprovació 
de l'organigrama municipal, tema amb el qual entenen que aquest punt de 
l'ordre del dia està lligat. 
 
 
 
 
 
 13.- Aprovació de l'Oferta Pública d'Ocupació d'aquesta 
Corporació i dels seus Organismes Autònoms per a l'exercici de 1993. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'informe emès pel Departament de Personal relatiu a les 
places vacants existents en la Plantilla d'aquesta Corporació i dels seus 
Organismes Autònoms per a l'exercici 1993. 
 
 El President de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, proposa al Ple Municipal l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Unic.- Aprovar l'Oferta d'Ocupació Pública d'aquesta Corporació i 
dels seus Organismes Autònoms per a l'any 1993 que es detalla en l'annex 
que acompanya a aquest acord, de conformitat amb el que disposa l'article 
128.1 del Reial Decret 781/1986, de 18 d'abril, en concordança amb l'article 
91 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, l'article 18 de la Llei 30/1984, de 2 d'agost i 
en la forma prevista en el reial Decret 352/1986, de 10 d'abril, i en el'article 
56 del Reglament del Personal al servei de les Entitats Locals." 
 
 
 Després de l'exposició del dictamen, els grups municipals remeten 
la seva posició i el seu vot als que han pres en el punt 11, referits a l'aprovació 
de l'organigrama municipal, tema amb el qual entenen que aquest punt de 
l'ordre del dia està lligat. 
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MOCIONS DE L'ALCALDIA-PRESIDENCIA 
 
 
 14.- Determinació d'actuacions per a 1993 sobre supressió de 
barreres arquitectòniques. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència que textualment diu: 
 
 
 "Atès que el 12 de desembre de 1991 el Parlament de Catalunya 
aprovà, per unanimitat, la "Llei d'accessibilitat al medi físic i de supressió de 
barreres arquitectòniques", la qual pretén, basant-se en la Constitució, 
suprimir tots aquells elements físics o sensorials, que ocasionin marginació 
social a determinats grups afectats per alguna mena de disminució. 
 
 Atès que aquesta Llei no és l'únic intent que Catalunya fa amb el fi 
d'aconseguir un espai accessible, ja que el decret 100/84, de supressió de 
barreres arquitectòniques determinava les normes per a dissenyar sense 
barreres i l'àmbit d'obligat compliment. 
 
 Atès que aquesta Llei no només amplia l'àmbit, sinó que aborda les 
barreres del transport. 
 
 Atès que amb la supressió d'aquests impediments, ja siguin físics o 
sensorials, arquitectònics, urbanístics o de transport, es cerca resoldre no tant 
sols l'accessibilitat per als discapacitats, sinó millorar la comoditat urbana. 
 
 Atès que el marc de la discapacitat inclou la persona artrítica o 
reumàtica, el vell o la dona embarassada, o aquells que estan obligats a 
empènyer un cotxet de bebè o un carret de mercat, sense oblidar-nos dels 
sords o dels cecs, que tenen dificultats en els seus moviments perquè en el 
disseny urbà i de transport no s'ha tingut en compte les seves necessitats. 
 
 Atès que cal que a la ciutat es formalitzin uns elements de disseny 
urbà que facin possible que tothom visqui sense impediments, el que implica 
procedir al disseny i traçat d'itineraris practicables i d'itineraris adaptats que 
recorrin els principals llocs de la ciutat, com els serveis administratius, 
mercats, C.A.P., llars de vells, escoles i escoles bressol, nuclis comercials, 
estació, etc. i, evidentment, la connexió amb els punts on viuen discapacitats. 
 
 Per tot l'exposat l'Alcaldia-Presidència proposa l'adopció del següent 
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A C O R D 
 
 Unic.- Determinar com a actuacions prioritàries per a 1993, en 
compliment de l'acord plenari de data 29 de juny d'enguany, les següents: 
 
1.- Rambla Anselm Clavé, per tal com es tracta d'un important eix comercial 
que ens apropa a l'Ajuntament i a l'església, a les estacions de tren i del metro 
(empreses que comencen a aplicar l'accessibilitat) i, també, perquè és un barri 
tradicional, nucli antic de la població, habitat majoritàriament per persones de 
la tercera edat i, consegüentment, amb un gran nombre de disminuïts i, que 
es concretaran en les següents mesures: 
 
a) Els passos de peatons se senyalitzaran per als invidents mitjançant el canvi 
de paviment i se sonoritzaran els semàfors, es cobriran els escosells i els 
itineraris peatonals seran clars, sense impediments de mobiliari urbà, 
principalment. 
 
b) A les entrades dels locals comercials i dels edificis d'habitatges en els que 
s'eliminarà l'esglaó d'accés. Les marquesines dels serveis públics no 
entorpiran la circulació de peatons. 
 
c) Reserva de places d'aparcament per a disminuïts degudament senyalitzades 
 
d) Les cabines de telèfon seran les adaptades. 
 
e) La senyalització dels autobusos a les parades estarà en Braille. 
 
2.- Adaptació de l'edifici de l'Ajuntament, facilitant la 
seva accessibilitat amb la construcció de rampa d'entrada i instal.lació d'un 
ascensor, com a primer pas d'adaptació progressiva de la resta d'edificis 
municipals, a realitzar en anys successius." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut de la Moció feta pel 
senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, pren la paraula el Portaveu del Grup 
Municipal d'IC, senyor Frederic Prieto i Caballé, per a sol.licitar que pel Ple de 
l'Ajuntament s'acordi la petició de subvenció a la Conselleria de Benestar 
Social de la Generalitat atesa la finalitat de la proposta. 
 
 Després d'això se sotmet a votació la Moció i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
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 15.- Aprovació definitiva de la modificació puntual del Projecte 
de Compensació del Polígon I del Pla Parcial Can Fatjó. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "Atès que el Ple de l'Ajuntament, en sessió de 23 de desembre de 
1991, aprovà definitivament el Projecte de Compensació del Polígon I del Pla 
Parcial Can Fatjó. 
 
 Vista la Modificació Puntual de l'esmentat Projecte de Compensació 
aprovada per l'Assemblea General Extraordinària de la Junta de Compensació, 
en sessió celebrada el 17 de maig d'enguany, segons consta del certificat 
expedit per la secretaria de la dita Junta el 23 de juny passat. 
 
 Atès que aquesta Modificació puntual porta causa de la Modificació 
del Pla Parcial Can Fatjó, aprovada definitivament per la Comissió 
d'Urbanisme de Barcelona en sessió celebrada el passat 4 de març. 
 
 Atesos els informes tècnic i administratiu emesos en sentit favorable 
per la Cap de l'Area d'Urbanisme i Serveis i per la Cap del Departament 
Administratiu, respectivament. 
 
 Vist l'article 174 del Reglament de Gestió Urbanística, i demés 
disposicions concordants, l'Alcalde-President proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Aprovar definitivament la Modificació Puntual del Projecte 
de Compensació del Polígon I del Pla Parcial Can Fatjó. 
 
 Segon.- Donar trasllat del present acord amb un exemplar de la 
modificació a la Comissió d'Urbanisme de Barcelona, per al seu coneixement i 
efectes." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut de la Moció feta pel 
senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, se sotmet a votació i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 16.- Aprovació inicial del Pla Especial d'ampliació d'usos de la 
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parcel.la delimitada pel carrer Ignasi Iglesias, carrer Sevilla, Can Moritz i 
les instal.lacions industrials de Siemens, S.A. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "Vist el Pla Especial d'ampliació d'usos de la parcel.la delimitada pel 
carrer Ignasi Iglesias, carrer Sevilla, Can Moritz i les instal.lacions industrials 
de Siemens, S.A. promogut pel senyor Juan Roca Gil en representació -sense 
acreditar- de les mercantils INMOBILIARIA GALLARDO, S.A., LICOS, S.A. i 
MINAICA, S.A. 
 
 Atès que l'objecte de l'esmentat Pla Especial se circumscriu a 
l'àmbit determinat per l'art. 311.2 de les Normes Urbanístiques del Pla General 
Metropolità de 1976. 
 
 Atesos els informes favorables emesos per la Cap de l'Area 
d'Urbanisme i Serveis i per la Cap del Departament Administratiu. 
 
 Vistos els articles 29, 50 i 60 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de 
juliol, pel qual s'aprova la refosa dels textos legals vigents a Catalunya en 
matèria urbanística, l'Alcaldia-Presidència proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Aprovar inicialment el Pla Especial d'ampliació d'usos de la 
parcel.la delimitada pel carrer Ignasi Iglesias, carrer Sevilla, Can Moritz i les 
instal.lacions industrials de Siemens, S.A. 
 
 Segon.- Sotmetre'l a informació pública pel termini d'un mes, 
mitjançant edicte inserit en el Butlletí Oficial de la Província i en un dels diaris 
de major difusió. 
 
 Tercer.- Considerar-lo aprovat provisionalment de no formular-se 
al.legacions en el tràmit d'informació pública, donant-ne trasllat del mateix a 
la Comissió d'Urbanisme de Barcelona per a la seva aprovació definitiva, si 
s'escau." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut de la Moció feta pel 
senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, se sotmet a votació i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
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 17.- Ratificació de l'acord de l'Institut Municipal de Promoció 
Urbanística de Cornellà (IMPUC) de data 21 de desembre d'enguany, sobre 
obres al carrer Garrofer. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 Modificació del Pressupost del Projecte de Dotació d'Infrastructura 
Urbanística del c/. Garrofer, inclós al Ple Unic d'Obres i Serveis de Catalunya, 
per canvi del tipus d'IVA i sol.licitud d'autorització per a la seva contractació 
directa. 
 
 Vist l'Acord del Consell d'Administració de l'Institut Municipal de 
Promoció Urbanística de Cornellà, de data 21 de desembre de 1992, pel qual 
es va aprovar la modificació del pressupost del projecte de Dotació 
d'Infrastructura Urbanística del c/. Garrofer, per variació del tipus impositiu 
de l'Impost sobre el Valor Afegit, projecte inclòs al Pla Unic d'Obres i Serveis de 
Catalunya, amb caràcter biennal per a 1993 i 1994. 
 
 Atès que l'Institut proposa al Ple l'adopció de l'acord corresponent 
per a l'avançament de la contractació de la segona part del projecte i la 
sol.licitud a la Generalitat, per fer ús del procediment de contractació directa, 
per tal d'agilitar l'execució d'aquestes obres. 
 
 
 
 De conformitat amb l'article 275.2-a) de la Llei 8/1987, de 15 
d'abril, Municipal i de Règim Local de Catalunya, les Bases d'execució del Pla 
Unic d'Obres i Serveis de Catalunya, aprovades per Decret 302/1991 del 
Conseller de Governació i la Resolució de 12 de juny 1992, del Conseller de 
Governació, per la qual es regula l'avançament de la contractació de les 
actuacions atribuïdes als anys 1994 i 1995, l'Alcaldia-Presidència proposa al 
Ple l'adopció dels següents 
 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Ratificar íntegrament la part expositiva i el primer punt de 
la part dispositiva de l'Acord annex, adoptat en Consell d'Administració de 
l'Institut Municipal de Promoció Urbanistica de Cornellà, de 21 de desembre 
1992, relatiu a la modificació del pressupost del Projecte Dotació 
d'Infrastructura Urbanística del c/. Garrofer, inclòs al Pla Unic d'Obres i 
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Serveis de Catalunya, anualitats 1993-1994. 
 
 Segon.- Acordar la contractació global del Projecte, aprovat per un 
pressupost de 66.437.903,- pessetes, dividit en fases a efectes d'execució i, en 
conseqüència, avançar la contractació de la segona fase, atribuïda pel Pla a la 
anualitat 1994, amb una subvenció atorgada de 15.000.000,pessetes. Aquesta 
contractació es fa sota la responsabilitat de l'Ajuntament, atès que el 
lliurament de la subvenció està condicionat a l'aprovació dels pressupostos de 
la Generalitat per a l'exercici 1994. 
 
 Tercer.- Demanar a la Delegació Territorial del Govern de la 
Generalitat de Catalunya, a Barcelona, autorització per fer ús del procediment 
de contractació directa d'aquestes obres, pels motius abans exposats. 
 
 Quart.- Comunicar els presents Acords a la Delegació Territorial del 
Govern de la Generalitat de Catalunya i a l'IMPUC, als efectes consegüents." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut de la Moció feta pel 
senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, se sotmet a votació i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 18.- Adhesió de l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat a la 
petició per a la concessió de la Creu Sant Jordi de la Generalitat de 
Catalunya a l'historiador senyor Jaume Codina i Vila. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "Vista la petició i campanya engegada pel Grup d'Arxivers del Baix 
Llobregat i l'Hospitalet, format pels arxivers dels arxius municipals de 
Castelldefels, Cornellà de Llobregat, Esplugues de Llobregat, l'Hospitalet de 
Llobregat, Martorell, Molins de Rei, El Prat de Llobregat, Sant Boi de Llobregat, 
Sant Just Desvern, Sant Vicenç dels Horts, Viladecans i l'arxiu històric 
comarcal de Sant Feliu de Llobregat, a l'objecte de sol.licitar la Creu de sant 
Jordi de la Generalitat de Catalunya a l'historiador Jaume Codina i Vilà. 
 
 Atesa la trajectòria professional, personal i pública del Dr. Jaume 
Codina i Vilà. 
 
CONSIDERANT 
 
 - Que com a historiador ha desenvolupat una destacada tasca tant 
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al camp de la recerca científica com en la divulgació de la història local i 
comarcal, plasmada en nombrosos llibres i articles; 
 
 - Que ha efectuat una defensa constant del patrimoni natural i 
històric de la comarca del Baix Llobregat; 
 
 - Que ha promogut i estimulat nombrosos estudis històrics 
individuals i col.lectius; 
 
 - Que ha exercit un mestratge constant a les noves generacions 
d'historiadors a les quals ha servit i serveix de punt de referència obligada; 
 
 - Que ha estat arxiver a l'Arxiu Nacional de Catalunya on ha 
realitzat una tasca meritòria; 
 
 - Que ha treballat en pro de la cultura local del Prat, el seu poble 
natal, promovent la fundació de revistes i entitats. 
 
 És per tot això que aquesta Alcaldia-Presidència proposa al Ple de 
l'Ajuntament l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Unic.- Sol.licitar a l'Honorable Conseller de Cultura de la 
Generalitat de Catalunya que proposi l'atorgament de la Creu de Sant Jordi de 
la Generalitat de Catalunya a l'historiador i President del Centre d'Estudis 
Comarcals del Baix Llobregat, en Jaume Codina i Vilà." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut de la Moció feta pel 
senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, se sotmet a votació i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que tot i no ser a 
l'Ordre del Dia, cal tractar atesa la seva urgència.  Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda per unanimitat, declarar-los d'urgència, en 
conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/86, de 18 d'abril, i es passa a tractar els assumptes següents: 
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MOCIO DE L'ALCALDIA-PRESIDENCIA 
 
 19.- "MEMORANDUM" sobre els Fons de Cooperació Local de 
Catalunya. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "L'evolució de les finances municipals en el darrer quadrienni, 
1988-1991, palesa la insuficiència de l'actual sistema de finançament local 
que ha comportat una greu disminució de la capacitat financera municipal. 
 
 Aquesta minva en les finances locals està conduint a una forta 
reducció de la inversió municipal i a un increment dels nivells d'endeutament. 
 
 Tot i aquestes mancances pressupostàries, l'administració local com 
a nivell de govern que rep més intensament la demanda social ha estat 
suportant una càrrega addicional corresponent a despeses que per la seva 
naturalesa pertocarien a altres administracions. 
 
 No obstant això, el pes específic dels serveis públics proveïts per 
l'administració local dins el conjunt del sector públic continua essent baix, ja 
que s'ha estancat en el 14% en el període considerat. 
 
 L'aproximació als models d'estructura dels sector públic dels països 
més avançats porta inevitablement a incrementar la participació dels govern 
locals en la provisió pública de béns i serveis als ciutadans. 
 
 Això no és possible amb l'actual sistema de finançament, articulat 
sobre el mecanisme de subvencions inadequat i un quadre tributari local rígid. 
 
 En base a aquestes consideracions urgeix una redefinició de les 
transferències generals i específiques de l'Estat i les Comunitats Autònomes 
que permeti el creixement de les dotacions per aquest concepte, així com la 
reforma del sistema impositiu local. 
 
 És indubtable la responsabilitat del govern de la Generalitat 
respecte de la precària situació financera de la Hisenda Local a Catalunya pels 
següents fets, 
 
 1.- Que els pressupostos autonòmics dels darrers anys estant 
donant amb zero pessetes la participació dels Ajuntaments en el Fons de 
Cooperació Local de Catalunya (FCLC), 
 
 2.- Que el volum de les subvencions destinades als ens locals és 
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extremadament baix si el comparem amb països d'estructura administrativa 
similar a la nostra. Aquesta situació s'agreuja per al 1993 amb la congelació 
de les subvencions als ens locals de Catalunya. Altrament, cal remarcar el fet 
que totes les subvencions siguin condicionades, cosa que qüestiona 
seriosament l'autonomia municipal. 
 
 Diversos consellers es van obligar, en el marc de les Assamblees de 
la FMC del 1985 i 1986, a dotar suficientment per als pressupostos de 1986 i 
1987 una partida destinada als Ajuntaments dins del FCLC, per bé que la 
supeditaven a la resolució del sistema de finançament autonòmic. 
 
 Tanmateix ja s'ha resolt el finançament autonòmic per al 
quinquenni 1987-1991 i ara s'està tancant un nou període fins al 1996, però 
els pressupostos de la Generalitat continuen menystenint els ajuntaments en 
no preveure una dotació específica en el FCLC. 
 
 Aquesta situació de greuge i de virtual ignorància de la Constitució 
pel que fa a la suficiència financera municipal i a la participació local en els 
pressupostos autonòmics s'agreuja encara més pel fet que es neguen els 
canals de negociació al respecte. 
 
 Ateses aquestes reflexions, i atesa la gravetat de la situació de les 
Hisendes Locals dels Municipis de Catalunya, l'Alcaldia-Presidència proposa al 
Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Que el projecte de Llei de pressupostos de la Generalitat 
per al 1993 doti una partida del Fons de Cooperació Local de Catalunya 
destinada íntegrament als Ajuntaments xifrada en un 1,25% del pressupost 
consolidat de despeses no financeres. I que dintre d'aquesta legislatura aquest 
percentatge s'incrementi fins al 2%. 
 
 Segon.- Demanar al Parlament de Catalunya que prengui les 
iniciatives adients per a la construcció d'una taula tripartita integrada pels 
tres nivells d'administració amb la finalitat de donar solució immediata a les 
insuficiències generades en les finances locals. Així mateix, traslladar a 
l'Administració de l'Estat aquesta mateixa petició, tot sol.licitant que 
assumeixi les seves responsabilitats al respecte. 
 
 Tercer.- Cal que el Govern de la Generalitat respecti el dret de 
participació dels municipis catalans en l'elaboració de projectes normatius 
que, com en el cas dels pressupostos de la Generalitat, afecten de manera 
determinant els interessos locals." 
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 Després d'una explicació del contingut de la Moció feta pel senyor 
Alcalde, José Montilla Aguilera, pren la paraula el Portaveu del Grup 
Municipal d'IC, senyor Frederic Prieto i Caballé, per a manifestar la seva total 
conformitat amb la proposta. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de CiU, 
senyor Antoni Recort i García, per a expressar el seu acord amb el que es 
demana, si bé fa constar que desconeix la realitat dels percentatges i 
quantitats que es mencionen en la proposta. En conjunt, en atenció a la 
finalitat de la proposta votaran a favor. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes per a manifestar la seva conformitat amb la 
proposta. 
 
 Després d'això se sotmet a votació la Moció i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 
 20.- Precs i preguntes 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, per a formular diverses preguntes que van 
quedar posposades en l'anterior Ple ordinari, per l'absència de la Regidora 
d'Ensenyament, senyora Cristina Gasull. En primer lloc demana que s'informi 
sobre les raons per les quals el Consell de la Infància i la Joventut només rep 
de subvenció mig milió de pessetes en lloc d'un milió tal com s'hi havia 
compromès prèviament l'IME. La segona qüestió és un prec perquè s'intenti 
trobar un local per tal que el grup d'esplai Vol i Vol pugui realitzar les seves 
activitats, ja que s'han quedat sense local. 
 
 A continuació pren la paraula la Regidora d'Ensenyament, senyora 
Cristina Gasull i Martínez, per a respondre, sobre la primera pregunta, que la 
quantitat compromesa d'un milió de pessetes ho era en funció de l'organització 
de la Feria-fira a càrrec del Consell de la Infància i la Joventut i en concret 
comptant la despesa de lloguer del local. El cert és que la Feria-fira es realitzà 
en un altre lloc perquè l'organitzador va rebutjar l'espai físic que se li 
facilitava, i per tant no s'ha justificat cap despesa per lloguer de local, la qual 
cosa ha repercutit en la reducció de les despeses i de l'ajuda atorgada. 
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 La segona qüestió que es planteja en relació a la falta de local del 
grup Vol i Vol és de molt difícil solució. En les escoles del barri on realitza les 
seves activitats el grup, malgrat les gestions realitzades, no s'ha pogut trobar 
acomodació, i en les instal.lacions municipals encara menys, ja que és sabut 
que alguns serveis municipals estan instal.lats en locals de lloguer. 
 
 Seguidament pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de l'Area de Serveis a la Persona, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, 
per afegir que també s'ha intentat instal.lar-los a l'Escola Abat Oliva, però el 
grup no ho ha acceptat. 
 
 Tot seguit pren de nou la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d'IC, senyor Frederic Prieto i Caballé, per a respondre que si no hi ha cap 
solució i la penúria és tan radical això s'havia de preveure en el pressupost 
que avui s'ha aprovat. 
 
 Conclosa la pregunta, el senyor Frederic Prieto i Caballé abandona 
la sessió. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de CiU, 
senyor Antoni Recort i García, per a preguntar sobre la despesa de 
manteniment i d'explotació prevista per al Centre de Servei a les Empreses un 
cop estigui inaugurat; afegeix que aquesta qüestió ja va ser plantejada i va 
demanar un estudi del cost de manteniment del qual no ha tornat a tenir 
notícies. En tot cas, si no es compta amb la informació sol.licitada, demana 
que se li doni resposta en un altre Ple. Per altra banda, i en relació a la 
definició d'algunes obres d'urbanització de les quals s'ha parlat en el debat del 
pressupost, com són la Rambla, Marquès de Cornellà, etc., li sembla que es 
tracta de projectes de gran importància per a la ciutat i que seria convenient 
estudiar les característiques principals de la urbanització, tals com l'amplada 
del carrer, mobiliari urbà, etc., a fi que els projectes s'ajustin a aquestes 
pautes. Per tot això demana que es creï una comissió  que elabori un projecte 
global sobre circulació i aparcament i que fixi mòduls d'urbanització. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per a respondre que no creu oportuna la creació de més comissions especials, 
ja que estima que la Comissió Informativa de Governació és el lloc adequat per 
a discutir aquests temes. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per a preguntar si els ambulatoris de la 
Seguretat Social tenen les degudes condicions de seguretat. Pregunta així 
mateix si l'Ajuntament té coneixement que s'hagin efectuat trucades des de 
serveis municipals a abonats amb el prefix del 903. 
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 Pren de nou la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
a manifestar que pressuposa que les condicions de seguretat dels ambulatoris 
són correctes, si bé es tracta d'un servei de competència de l'Institut Català de 
la Salut. 
 
 Pel que fa a la segona pregunta, el Portaveu del Grup Municipal del 
PSC, senyor Antonio Balmón Arévalo , contesta que de la revissió de la 
facturació telefònica de l'Ajuntament no s'ha detectat cap càrrec excessiu i per 
tant no es dedueix res dels rebuts. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de CiU, 
senyor Ramón Blanco i Lorenzo qui demana que s'estableixi un horari fix per a 
reunir-se la Comissió Informativa de Governació, ja que en principi estava 
fixat a la una i encara podia venir, però l'última es va assenyalar a les deu i no 
hi va poder assistir. 
 
 El Portaveu del Grup Municipal del PSC, senyor Antonio Balmón 
Arévalo, declina contestar aquest prec. 
 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dos hores i trenta minuts, 
signant la present acta l'Alcalde-President, juntament amb mi, el Secretari 
Accidental, que ho certifico. 
 
 


